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• De voorzitter verwelkomt de leden en opent de vergadering. 

 

• (Rudi – verontschuldigd, punten worden toegelicht door secretaris en Jos Eykens)  

- herbepotingsplan ’22-’23 (oa ihkv aanpassing vd pootvisprijzen) 
o HBP 2022 : zoals verwacht hebben de pootvisleveranciers vanaf dit najaar een 

significante prijsverhoging aangekondigd. De fel gestegen kosten voor o.a. 
pootvisvoeder en transport, samen met de toenemende schaarste aan pootvis 
(versterkt door de droogte) zijn hiervoor verantwoordelijk. Ook de leverancier 
(Aquafarm - Bynens) voor ANB kan niet meer leveren aan de eerder afgesproken 
prijzen en vraagt om een prijsverhoging van 25% op de pootvis te voorzien in het 
herbepotingsplan. De raamovereenkomst (2020-2023) voorziet een jaarlijkse 
prijscorrectie, maar niet in de mate waarmee ANB nu geconfronteerd wordt. 
Bijgevolg dient de bestelling van pootvis voor het/de najaar/winter van 2022-2023 
noodgedwongen verminderd te worden. Na nazicht van de budgettaire middelen 
(incl. reserve) op de begroting 2022 werd daarom een reductie van het 
herbepotingsplan 2022 voor alle PVC’s uniform vastgesteld op -18,5%.  
(zie bijlagen – origineel HBP 2022 en aangepast HBP 2022 met herberekening) 

o HBP 2023 : het ontwerp HBP 2023 is gebaseerd op dezelfde hoeveelheden als in de 
aangepaste versie van het HBP 2022. Het is immers niet te verwachten dat de 
pootvisprijzen in 2023 al terug zullen dalen. Een budgetverhoging doorvoeren om de 
meerkost te compenseren, is niet aangewezen aangezien de leveranciers ook 
aangeven dat het steeds moeilijker wordt om de gevraagde hoeveelheden te 
leveren. Het tekort aan gekweekte pootvis zal de komende jaren nog verder 
toenemen, terwijl wildvang overal wordt afgebouwd vanwege een algemene daling 
van de visbestanden in de binnenwateren. Verder geven de visstandsonderzoeken 
aan dat bepotingen met bv. blankvoorn op grote kanalen zoals het Albertkanaal de 
voorbije tien jaar niet hebben bijgedragen tot een verhoging van de visbiomassa. 
Vaak is de uitgezette biomassa zelfs lager dan die wordt waargenomen bij 
onderzoek. Het lijkt me dus aangewezen om samen met de PVC Antwerpen de 
bepoting van o.a. het Albertkanaal te herbekijken en een meer zinvolle bestemming 
te zoeken voor deze pootvis en/of de middelen die daaraan besteed worden. Op het 
ontwerp HBP 2023 is de blankvoornbepoting van het Albertkanaal voorlopig nog 
vermeld, in afwachting van verder overleg.  
(zie bijlage – ontwerp HBP 2023)  

 

- dossier Schulensmeer 

 

Verslag 

- HBP 2022 – 23: voor meer uitleg over de vermindering van de hoeveelheden/prijsstijgingen 

verwijzen we naar de presentatie van Kristof in het CC. In de 1ste helft van 2023 zal Rudi een 

overleg organiseren tussen de PVC’s Limburg en Antwerpen rond de herbepoting van het 

Albertkanaal. 

- ivm dossier Schulensmeer: Rudi heeft vorige week samen met Jos en VMM een 
terreinbezoek gebracht aan het Schulensmeer. De grote hengelsteiger (inmiddels ruim 20 
jaar oud) is grotendeels aan vervanging toe. VMM zal daarvoor een prijsraming maken, zodat 
er een projectvoorstel kan opgemaakt worden voor het Visserijfonds. Intussen zal VMM 
enkele dringende kleine herstellingen uitvoeren. Jos licht dit even toe: de steiger heeft 



ondertussen 29 jaar dienst, hij is nog bruikbaar maar enige voorzichtigheid is geboden. Het 
projectvoorstel zou nog in 2023 worden uitgevoerd. 

 

• (Dirk) 

- vraag betreff de te lage biomassa (visbestand per hectare) op het Albertkanaal: mogelijke 

oorzaken? zijn er bijsturingen mogelijk?  

 

Verslag 

- De PVC-leden beamen dat dit een gekend probleem is, met als oorzaak het overaanbod aan 

meerval (deze is evenwel Europees, geen exoot). Vraag van André en Dirk of ANB dit kan 

onderzoeken? Jos: aan het Schulensmeer wordt vlot meerval gevangen, daar stelt zich dan 

weer het probleem van de aalscholvers. Neel: meerval mag ook niet als aasvis gebruikt 

worden. Conclusie: zeer moeilijk uit te roeien. 

TO DO De secretaris vraagt aan ANB of zij hiervoor een studie kunnen aanvragen. 

- In de 1ste helft van 2023 zal Rudi een overleg organiseren tussen de PVC’s Limburg en 

Antwerpen rond de herbepoting van het Albertkanaal. (zie ook agendapunt ANB) 

 

• (Jos)  

- vraag betreff handhaving en steward werking 

 

Verslag 

- Jos: de stewardwerking aan Schulensmeer is stilgevallen wegens te weinig ondersteuning – 

er zijn nochtans veel overtredingen. Op vraag van VVSM gebeuren er wel meer controles en 

verbalisaties door natuurinspectie, echter: de communicatie tussen natuurinspectie en de 

visverenigingen verloopt moeizaam. Ook de communicatie van Sportvisserij Vlaanderen rond 

stewardwerking naar de verenigingen toe wordt ervaren als onvoldoende. Een bijkomende 

moeilijkheid is het afwijken van het reglement aan Schulensmeer tov het reglement 

‘openbare visserij’ te Vlaanderen. 

Sylvain: in Dilsen-Stokkem draait de stewardwerking goed, er is een prima communicatie met 

de gemeente en de politiediensten. Cruciaal hierbij is: de lokale situatie goed kennen, 2/3 

keer per jaar een overleg organiseren en een bereidwillige samenwerking met de 

politie/steun van het stadsbestuur hebben.  

Matheus: wil men aan stewardwerking prioriteit geven? Dan is er zeker een goede 

ondersteuning van de gemeente nodig. 

Henri: de stewardopleiding op zich is wel goed, zij hebben zeker telefoonnrs van inspecteurs 

en politie nodig en het stimuleert om een kleine vergoeding voor deze vrijwilligers te 

voorzien.  

Luc: er gebeuren te weinig controles in het algemeen en zeker aan de grindplassen en aan 

Schulensmeer, aan het Kempisch kanaal gebeuren wel regelmatig controles per wagen maar 

visverloven worden aan vissers niet gevraagd? 

TO DO: de secretaris volgt dit op via SV en ANB 

  



 

• (Pol)  

- vraag betreff het verondiepen van de Spanjaerdplas in Ophoven 

o Het baggerbedrijf zou de toelating hebben om dat te doen, hier zou echter een 

procedure tegen lopen? Enige ongerustheid over de gevolgen die het verondiepen 

zou kunnen hebben voor recreatie (cfr vergelijkbare situatie in Nederland). 

 

Verslag 

Bij de PVC-leden heerst er ongerustheid - is dit wel zuivere grond?  

Sylvain: sinds het in voege treden van het nieuwe decreet zien we steeds nieuwe 

grindoperaties, echter zonder overleg met andere belanghebbenden zoals de vissers?  

Neel-Sylvain: dit probleem deed zich in het verleden reeds voor met als gevolg dat er een 

grindplas verloren ging voor de visserij wegens verondieping (men creëerde oa een 

‘afgesloten’ natuurgebied voor watervogels, prioriteit aan normen voor (natuur)subsidies die 

moeten gehaald worden). 

TO DO: de secretaris polst bij ANB of er hier enig nieuws over is, de PVC-leden bezorgen hun 

punten/argumenten per email aan de secretaris waarna er een draft voor een brief zal 

opgesteld worden 

 

• (André)  

- betreff dienstenovereenkomsten: meer bepaald het goedgekeurde begrotingsvoorstel van 

2022 voor visclub De Maaskei ivm de stewardvergoedingen. De laatste communicatie 

hierover met secretariaat PVC Limburg: email van 14/9 met input van Kristof (ANB) (‘Er zal 

dan wel een overeenkomst moeten afgesloten worden tussen De Maaskei, ANB en de stad 

Dilsen-Stokkem. Dilsen-Stokkem organiseert immers de stewardwerking waarvoor de 

afspraken zijn vastgelegd in een politiereglement. Vooraleer we een overeenkomst zouden 

opmaken, dient de vereniging bij de stad na te vragen of zij akkoord zijn om een dergelijke 

overeenkomst te maken waarbij het Visserijfonds een vergoeding geeft aan de vrijwilligers 

waarmee de stad de nodige afspraken heeft via het politiereglement.’) 

o update ANB (Seger Van Mileghem) op 22/11: ANB geeft aan dat zij een kennisgeving 

voor akkoord van het college van Dilsen-Stokkem nodig hebben voor zij de 

dienstenovereenkomst (met als startdatum 1 januari 2023) kunnen opstellen ter 

ondertekening van alle partijen. (nl ANB, Sportvisserij Vlaanderen, de desbetreffende 

provinciale visserijcommissie, een hengelvereniging (vzw) en de stewards – in dit 

geval dus PVC Limburg en De Maaskei). 

Deze dienstenovereenkomst zal enkel handelen over de openbare hengelwateren 
van de stewardwerking in Dilsen-Stokkem (wat impliceert dat de Schaapskuil en 
Meerheuvel niet in de dienstenovereenkomst zullen vermeld worden). Het is 
namelijk niet mogelijk om een vergoeding te krijgen van ANB indien het een 
stewardwerking betreft op niet-openbare hengelwateren. 

o ter info in het algemeen: 
✓ Deze dienstenovereenkomsten hebben een duur van vier jaar. 

✓ De beheerder(s) van de desbetreffende viswaters tekenen niet mee in op de 

dienstenovereenkomst, maar er wordt wel vermeld dat er een 

akkoord/kennisgeving nodig is van de beheerder(s) omtrent de stewardwerking, 

wat hier het geval is. 



✓ De stewards krijgen hiervoor (via de hengelvereniging) een jaarlijkse uitkering 

mits enkele voorwaarden (zoals het indienen van een jaarverslag). In dit geval zal 

het gaan om € 1200 per jaar.  

✓ In sommige gevallen worden er hengelspecifieke beheerswerken mee 

opgenomen in de dienstenovereenkomst (ook met vergoeding). 

 

Verslag 

- De overeenkomst voor deze stewardwerking werd op 2/12 goedgekeurd op het 
schepencollege bij de gemeente Dilsen-Stokkem.  De stad is akkoord dat de stewards zich 
ook richten op andere openbare viswateren waar de stad niet het visrecht heeft (bv. Zuid-
Willemsvaart).  Collega Seger Van Mileghem (ANB visserij) volgt dit administratief op. 
 

• (Willy)  

- vraag voor de Vlaamse Waterweg: kan er een verduidelijking/oplossing gegeven/voorgesteld 

worden voor het opruimen/verplaatsen van enkele scheeps’wrakken’ die nu liggen te 

roesten in de haven van Hulst (Tessenderlo)? Recreanten klagen hierover en vissers zien hier 

– na opruiming – vlot bereikbare hengelplaatsen ontstaan. 

(input werd gevraagd aan M Hermans op 17/10 met reminder op 8/11 – voorlopig nog 

geen reactie) 

- vraag of er voor de PVC-leden een pasje met foto kan gemaakt worden waarmee ze zich 

kunnen legitimeren (zoals vroeger het geval was) 

De secretaris informeerde alvast bij het CC of men dit in andere provincies ooit gebruikt 

heeft/nog gebruikt, formeel wordt dit alleszins niet in de statuten vermeld - input CC ANB: 

o ‘Destijds hadden sommige visserijcommissies inderdaad zo’n pasjes. Het uitreiken 

van de legitimatiekaarten was bedoeld om het lidmaatschap van de Provinciale 

Visserijcommissie te bevestigen en heeft verder geen juridische grond. Het 

lidmaatschap verleent ook geen rechten aan de commissieleden (het is oa niet de 

bedoeling dat men er bijvoorbeeld mee visverloven gaat controleren). De pasjes 

werden op eigen initiatief door de PVC’s uitgereikt (zonder tussenkomst van ANB) 

wat wel wat administratief werk vergde van de secretarissen. In 2011 en 2014 werd 

deze vraag door andere PVC’s reeds gesteld, echter zonder concreet gevolg naar 

weten van het CC. 

In de stewardwerking zijn er wel legitimatiekaarten voor stewards: daarbij is er 

echter een juridische overeenkomst die aan de stewards bepaalde taken toekent in 

een welbepaald werkingsgebied en zijn er concrete afspraken over de legitimatie van 

stewards naar vissers. Dat lijkt een meer aangewezen werkwijze te zijn dan het 

gebruik van PVC-pasjes.’ 

Verslag 

- TO DO De secretaris polst via de gemeente Tessenderlo. 

- Na overleg met ANB wordt er besloten om geen pasjes te voorzien. 

  



 

• Varia  

Verslag 

 

Dirk: betreffende de problematiek rond de toegang van de jaagpaden en de algemene 

toegang tot de hengelwateren. In het verslag van het CC (26/10/’22) staat genoteerd dat 

vanuit het ANB-Visserijfonds een formeel overleg aangevraagd zal worden bij De Vlaamse 

Waterweg waarbij oa dit item zal voorgelegd worden om de krijtlijnen en het globale kader 

ervan vast te leggen. Dirk neemt hierover nog contact op met Kristof. De problemen rond het 

organiseren van wedstrijdvisserij zijn door het in voege gaan van de nieuwe procedures wel 

opgelost. 

 

Henri: na contact met viskwekerijen blijkt dat er voor volgend jaar weinig forellen 

beschikbaar zullen zijn (en dit met een grote prijsverhoging), hierdoor wordt het 

voortbestaan van de plaatselijke visclubs in de Voerstreek bedreigd. Kan er per uitzondering 

1/5 regenboogforellen worden uitgezet iplv beekforel? Neel: de regenboogforel is een exoot 

en mag in principe niet worden uitgezet. De visvangst in Wallonië is door droogte ook voor 

langere tijd zelfs gesloten geweest. 

TO DO: de secretaris geeft deze vraag door aan ANB 

 

Matheus: ter info, de uitzetting op karper zal gebeuren in januari 2023 

 

Luc: wil graag een nieuw pasje voor het gebruik van de jaagpaden, de secretaris vraagt dit 

aan. Alle leden die een pasje willen, bezorgen hun verzoek per email aan de secretaris met de 

volgende gegevens: adres, gsm-nr, type wagen, nummerplaat. Het pasje kan ook zelf 

aangevraagd worden via het eloket van de Vlaamse Waterweg, bij ‘omschrijving’ is het 

belangrijk om het volgende in te vullen: 

‘Wordt aangevraagd als lid van PVC Limburg - noodzaak om, in het kader vd inpassing van de 

openbare visserij langs kanalen, het visbestandsbeheer en de handhaving op de 

visserijwetgeving met regelmaat met de wagen op de jaagpaden te kunnen komen en dit 

voor het grondgebied van de provincie Limburg.’ 

 


